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Slovo starosty obce
Váženı́ spoluobčané, opět Vám přinášı́me shr-
nujı́cı́ informace o děnı́ v našich obcı́ch za uply-
nulý rok 2017. Nechybı́ zde ani vize a plány do
následujı́cı́ho obdobı́.

Předevšı́m se v loňském roce podařilo doběhnout
do cı́le dlouhého maratonu, kterým byla prvnı́
etapa projektu Pačlavice – zkvalitněnı́ uby-
tovacı́ch kapacit a rekonstrukce kuchyně.
Konkrétně se jednalo o přebudovánı́ staré stodoly
za zámkem, jenž se proměnila v modernı́ uby-
tovacı́ zařı́zenı́ pro sedmnáct lůžek klientů
Sociálnı́ch služeb Pačlavice p. o. Součástı́ kom-
plexu je i nová kuchyně s jı́delnou. Podařilo se na-
plnit cı́l, tedy přestěhovat kuchyňský provoz z ne-
vyhovujı́cı́ch prostor v budově zámku, zkvalitnit
ubytovacı́ kapacity vybudovánı́m dvojlůžkových
pokojů se sociálnı́m zařı́zenı́m, snı́žit počet kli-
entů v budově zámku a uvolnit budovu zámku
pro rekonstrukci.

Start této megaakce se datuje do roku 2011, kdy
probı́hala jednánı́ s ministry práce a sociálnı́ch
věcı́. Až v roce 2015 se podařilo vyjednat do-
taci. V červenci loňského roku proběhla ko-
laudace a 22. zářı́ 2017 v rámci Dne otevřených
dveřı́ a slavnostnı́ho otevřenı́ nové budovy jste
měli možnost si tyto prostory prohlédnout. Jen
připomı́nám, že náklady na realizaci stavby
včetně cesty před budovou kuchyně, chodnı́ku, ka-
nalizace, čistı́rny odpadnı́ch vod, lapače tuku, re-
konstrukce přı́pojky vody, projektové dokumen-
tace a dalšı́ch náležitostı́ činily 23 629 449 Kč bez
DPH. Obec si vzala úvěr 12 000 000 Kč za velmi
výhodných podmı́nek, od Zlı́nského kraje obdržela
dotaci 3 000 000 Kč a dotace z ministerstva práce
a sociálnı́ch věcı́ (MPSV) činı́ 8 772 648 Kč. Dı́ky
úspěšným jednánı́m zı́skala ke konci realizace
obec od MPSV dalšı́ch 7 488 000 Kč, celkem
tedy ministerstvo přispělo částkou 16 260 648 Kč.
Dále z důvodu přı́stupu ke zrekonstruované bu-
dově jsme byli nuceni vykoupit pozemky od
České provincie Kongregace Milosrdných sester
sv. Vincence de Paul za 23 808 Kč a provést demo-
lici sil, která překážela při stavebnı́ch pracı́ch, za
526 063 Kč.

Prvnı́ etapa projektu by pozbyla smyslu bez reali-
zace druhé etapy. Ta bude zahrnovat kompletnı́
rekonstrukci budovy tzv. ”třet’áku“ včetně nad-
stavby jejı́ho prvnı́ho patra, dobudovánı́ ubyto-
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vacı́ch kapacit v části půdnı́ch prostor nové bu-
dovy a zvednutı́ nižšı́ části jejı́ přı́stavby o jedno
patro. Dále projekt čı́tá celkovou rekonstrukci
přı́zemı́ zámku, aby se do těchto opravených pro-
stor mohli přestěhovat klienti z prvnı́ho podlažı́
a jejich ubytovánı́ tak vyhovovalo přı́sným hygie-
nickým požadavkům.

Znovu připomı́nám, že pokud by se tuto in-
vestičnı́ akci nepodařilo realizovat, následovalo
by z hygienických důvodů zrušenı́ provozu tohoto
zařı́zenı́, a tı́m by přišlo o zaměstnánı́ asi padesát
zaměstnanců Sociálnı́ch služeb. Odchodem kli-
entů by se snı́žil počet obyvatel. Navı́c by obec mu-
sela každoročně uvolňovat nemalé prostředky na
opravy stávajı́cı́ budovy zámku. Z těchto důvodů
je dokončenı́ přestavby v areálu Sociálnı́ch služeb
Pačlavice prioritou čı́slo jedna. V této chvı́li je
žádost o dotaci na realizaci projektu ve výši 75 %
Ministerstvem práce a sociálnı́ch věcı́ České re-
publiky v podstatě schválena a připravuje se pro-
jektová dokumentace.

Dokončena byla také rekonstrukce budovy
staré pošty, kterou provedla firma Dobeš-
stavby, s.r.o. V současnosti je dokončeno stěhovánı́
knihovny, kromě které se v objektu nadále počı́tá
s umı́stěnı́m pošty, kadeřnictvı́ a ordinace ob-
vodnı́ho praktického lékaře. Na opravu této bu-
dovy byla vynaložena částka 5 111 858 včetně
DPH.

Pro bezpečnějšı́ průjezd nepřehlednou zatáčkou
v Pačlavicı́ch směrem na Lhotu bylo instalováno
dopravnı́ zrcadlo za 14 171 Kč.

Ve Lhotě proběhla prvnı́ část rekonstrukce
veřejného osvětlenı́ v hodnotě 495 546 Kč včetně
DPH. Ve snaze o vytvořenı́ parkovacı́ho řádu
v obci byla přeznačena parkovacı́ plocha ve-
dle budovy hasičské zbrojnice ve Lhotě na par-
koviště pro autobusy. Tı́m se také vyřešil často
diskutovaný problém vhodného umı́stěnı́ kontej-
neru na bioodpad. Jeho stanoviště je nynı́ za
kapličkou poblı́ž kontejnerů na třı́děný odpad,
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což ve svém důsledku má svoji logiku. Velmi
svérázně přistoupilo Ředitelstvı́ silnic Zlı́nského
kraje k našemu apelu, který se týkal špatného
stavu cesty z Pačlavic do Lhoty. Výsledek opravy
může každý posoudit sám. Bohužel, cesta nenı́
našı́m majetkem. V tomto přı́padě držı́ v ruce
trumfy ředitelstvı́ silnic.

Loni se konečně podařilo opravit zvětralou
opadávajı́cı́ omı́tku řı́msy v průčelı́ budovy
Mateřské školy v Pornicı́ch. Tato akce přišla obec
na 100 000 Kč.

Dokončena byla také rekonstrukce sociálnı́ho
zařı́zenı́ v přı́zemı́ školky za 198 000 Kč. V Por-
nicı́ch byla provedena demolice staré zastávky.
Tu nahradila nová, která je mnohem es-
tetičtějšı́ a blı́že k cestě, aby měli cestujı́cı́
přehled o přijı́ždějı́cı́ch autobusových spojı́ch.
Cena zastávky včetně dlažby činı́ 155 770 Kč. Pro
lepšı́ přehled o dopravnı́ situaci při výjezdu z ved-
lejšı́ komunikace od mateřské školy na hlavnı́ sil-
nici bylo do křižovatky za 18 380 Kč instalováno
zrcadlo.
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Ve spolupráci se Státnı́m pozemkovým úřadem
Kroměřı́ž začaly komplexnı́ pozemkové úpravy
v katastrálnı́m územı́ obce Pornice. Cı́lem pozem-
kových úprav je vyřešit protipovodňovou ochranu
obce a současně snı́žit následky vodnı́ eroze. Dále
funkčně a účelně uspořádat pozemky tak, aby se
vytvořily podmı́nky pro racionálnı́ hospodařenı́
vlastnı́ků půdy. Pozemková úprava bude mı́t
také nemalý vliv na zlepšenı́ životnı́ho prostředı́
a zvýšenı́ ekologické stability krajiny. V nepo-
slednı́ řadě bude pozitivem nová digitálnı́ mapa,
která nahradı́ stávajı́cı́ katastrálnı́ mapu, která
je nepřesná a neaktuálnı́. Letos budou dokončeny
pozemkové úpravy v katastrálnı́m územı́ obce
Pačlavice.

Tradičně jsme také v loňském roce finančně
podpořili organizace a spolky. Z rozpočtu obce byly
přiděleny dotace pro SDH Pačlavice 20 000 Kč,
SDH Lhota 20 000 Kč, SDH Pornice 19 900 Kč,
TJ Sokol Pornice 20 000 Kč, TJ Sokol Pačlavice
125 000 Kč, FK Pačlavice 50 000 Kč a pro Základnı́
organizaci českého svazu včelařů 3 000 Kč. Cen-
trum pro dětský sluch Tamtam, které poskytuje
služby rodinám dětı́ se sluchovým postiženı́m,
jsme podpořili částkou 5 400 Kč.

Pačlavice na Internetu
www.obecpaclavice.cz

Jaké jsou naše dalšı́ plány? V Pornicı́ch je
prioritou vybudovánı́ chodnı́ku směrem Morko-
vice. Jsme ve fázi výkupů pozemků a zpra-
covánı́ projektové dokumentace. I když zejména
výkupy pozemků pro tuto stavbu nejsou bez
problémů, uděláme maximum, aby bylo vše
potřebné připraveno k datu vyhlášenı́ dotačnı́ho
titulu, což bude pravděpodobně v červnu 2018.
Když ale vezmeme v potaz všechny adminis-
trativnı́ záležitosti s přidělenı́m dotace spojené,
jako jsou lhůty na podávánı́ žádostı́, jejich po-
souzenı́ a výběrové řı́zenı́ aj., tak reálný termı́n
započetı́ stavby je nejdřı́ve březen až duben 2019.
Přı́padná schválená finančnı́ dotace od státu by
nám pak velmi významně pomohla při realizaci

této pornickými občany dlouho očekávané komu-
nikace, která přinese bezpečnějšı́ pohyb chodců
podél frekventované hlavnı́ cesty. I nadále bu-
deme postupně investovat do nutných oprav
a zvelebenı́ stávajı́cı́ budovy Mateřské školy v Por-
nicı́ch. Lhota se letos dočká druhé etapy rekon-
strukce veřejného osvětlenı́. Dále připravujeme
v Pačlavicı́ch vybudovánı́ chodnı́ku vedoucı́ho na
Dětkovice. V bytovém domě v Pačlavicı́ch, který
obec předloni odkoupila od Agrodružstva Morko-
vice, plánujeme dle finančnı́ch možnostı́ postupné
částečné rekonstrukce všech čtyř bytů. Budeme
se také věnovat přı́pravě stavebnı́ch pozemků
s inženýrskými sı́těmi v prostoru bývalé zámecké
zahrady. Realizace tohoto projektu se bohužel
zpozdila vinou Úřadu pro zastupovánı́ státu ve
věcech majetkových, kde se čeká na vyjádřenı́
této instituce jakožto vlastnı́ka sousednı́ho po-
zemku. Uděláme však vše proto, aby si letos mohli
své stavebnı́ pozemky koupit prvnı́ zájemci. Co
se týká bytové politiky, dalšı́ možnostı́, jak za-
stavit nebo otočit pomyslnou křivku pozvolného
úbytku a stárnutı́ obyvatelstva v našich obcı́ch
je přebudovánı́ bývalé školy v Pačlavicı́ch na
tzv. startovacı́ byty. Tı́mto způsobem pomůžeme
mladým párům vyřešit palčivou otázku bydlenı́.
V neposlednı́ řadě chceme v následujı́cı́m roce
podporovat mı́stnı́ spolky a organizace, protože
bez nich by byl život v našich obcı́ch společensky
chudšı́.

Co řı́ci závěrem? Plánů je mnoho, ale na je-
jich dotaženı́ zbývá do konce volebnı́ho obdobı́
už jen málo času. Pak bude na Vás voličı́ch,
jestli nám dáte možnost naše vize dokončit. At’
tak či onak, chci Vám jménem celého zastupitel-
stva poděkovat za Vaše připomı́nky, podněty a za
zájem o děnı́ v obci. Tı́mto Vás také vyzývám,
abyste se i nadále neostýchali sdělovat nám Vaše
problémy nebo nápady, jenž mohou být inspi-
racı́ pro zlepšenı́ života v našich obcı́ch. Mé
poděkovánı́ patřı́ též zastupitelům obce, všem or-
ganizacı́m a spolkům za jejich celoročnı́ práci,
která je jednı́m z pádných argumentů při rozho-
dovánı́ mladých lidı́ při volbě mı́sta pro svůj dalšı́
život.

Pavel Čech, starosta Obce Pačlavice
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Zpráva o činnosti Mı́stnı́ knihovny v Pačlavicı́ch
Mı́stnı́ knihovna je veřejnou knihovnou pro
občany Pačlavic. Knihovna se snažı́ účelně
a systematicky vytvářet kvalitnı́ knihovnı́ fond,
uchovávat ho, ochraňovat a zpřı́stupňovat pro
každého. Knihovna je významným nástrojem
praktického uskutečňovánı́ základnı́ho lidského
práva na rovný přı́stup k informacı́m. Je mı́stem
pro celoživotnı́ vzdělávánı́ obyvatel, pro uspoko-
jovánı́ jejich kulturnı́ch potřeb a zpřı́stupňuje
informace ze všech oborů lidské činnosti. Pod-
poruje aktivnı́ využitı́ volného času, zábavy.
Zřizovatelem knihovny je Obec Pačlavice.

Kontakt: http://www.knihovnapaclavice.webk.cz
Knihovnice: Jitka Horáková
Půjčovnı́ doba: pátek 14:00–17:00 hodin

Knihovnı́ fond je pravidelně aktualizován. Mı́stnı́
knihovna měla ke konci roku 4123 svazků, dále
50 knih půjčených z knihovny v Morkovicı́ch a 150
svazků z výpůjčnı́ho fondu z Ministerstva kul-
tury. Výpůjček bylo celkem v loňském roce 3206
svazků, z toho naučné 144, beletrie 1957, naučné
dětské 34, beletrie dětské 117 a časopisů 954.

V roce 2017 se zaregistrovalo do knihovny 53
čtenářů, z toho 11 dětı́. Dveřmi knihovny prošlo
467 čtenářů, včetně těch, kteřı́ přišli využı́t
veřejný internet.

Rok 2017 byl ve znamenı́ rekonstrukce budo-
vy, v nı́ž knihovna sı́dlı́. V únoru pracovnı́ci
obce vystěhovali celou knihovnu do bývalé školy
a knihovna přechodně přesı́dlila do kulturnı́ho
zařı́zenı́. Zde se provizorně půjčovaly pouze
knihy z výměnného fondu, pravidelně každý
týden. Rekonstrukce probı́hala od února do lis-
topadu a 15. 12. byla knihovna opět otevřena
v krásných, bezpečných a estetických prostorách.
Den otevřených dveřı́ celé budovy proběhl 18. pro-
since za velké účasti občanů.

K běžným službám pro čtenáře patřı́ odborná po-
moc při výběru knih a zodpovı́dánı́ dotazů fak-

tografického a bibliografického rázu. V mı́stnı́
knihovně čtenáři využı́vajı́ On-line katalog knih.
V této databázi, vystavené také na webových
stránkách knihovny, lze najı́t všechny knihy
podle nejrůznějšı́ch hledisek a lze si jeho
prostřednictvı́m knihy také rezervovat a výpůjčky
prodlužovat. Pro čtenáře je zdarma také služba
Veřejný internet na 2 počı́tačı́ch.

Pobočka Lhota

Knihovnice: Milada Drábková
Půjčovnı́ doba: Pátek 16:00–18:00 hodin

V knihovnı́m fondu se nacházı́ 1584 knih. Soubory
jsou pravidelně obměňovány 2× ročně. Knihovna
nabı́zı́ k výpůjčce časopisy Květy a Vlasta i službu
Veřejný internet zdarma.

Občanská rubrika
Počet obyvatel k 31.12.2017
Počet obyvatel 857
– dospělı́ 723
– děti 134
– ženy 44 %
– muži 41 %
– děti 15 %
Pačlavice 462
Lhota 211
Pornice 184

Rok 2017
Narodilo se: 9 dětı́
Přihlásilo se: 37 osob
Odhlásilo se: 18 osob
Zemřelo: 25 osob
Průměrný věk obyvatel: 45,13 let
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MŠ Pornice
V letošnı́m školnı́m roce 2017–2018 je v MŠ za-
psaných 41 dětı́. Ve třı́dě Smı́šků 21 dětı́ a ve
třı́dě Šikulek 20 dětı́. Do našı́ mateřské školy
přijı́máme děti zpravidla od 2 do 6 let. Denně nás
navštěvujı́ děti z Pornic, Pačlavic, Prasklic, Lhoty,
Morkovic, Koválovic-Osı́čan a také ze Švábenic.
V letošnı́m roce došlo ke změně personálu školy.
Ve třı́dě Smı́šků pracuje třı́dnı́ učitelka Jana
Zdražilová a ve třı́dě Šikulek asistentka pedagoga
Nikola Cigánková.

Ke změnám můžeme připočı́tat také novou
koupelnu se sprchovým koutem, za kterou
vděčı́me panu Petru Jarošovi a jeho kolegům.
V ložničce jsme se dočkali položenı́ nového ko-
berce a také výmalby, tı́m děkujeme panu Sta-
nislavu Zdražilovi. Neocenitelná je pro nás i po-
moc pana Milana Havelky při stálých opravách
osvětlenı́. Poděkovánı́ patřı́ také manželům
Trávnı́čkovým a Tesařovým za sponzorské dary.
Přednı́ řı́msa na budově školy byla opravena
a nově natřena. Vážı́me si investic zřizovatele
školy – Obce Pačlavice i finančnı́ch přı́spěvků
z Prasklic.

Opět jsme vpluli do nového školnı́ho roku, le-
tos v námořnickém stylu. Přivı́tali jsme spoustu
nových dětı́ a seznámili je s pravidly našı́ školky.
Hned ze začátku školnı́ho roku jsme se vydali
putovat za dinosaury do Dinoparku ve Vyškově.
Děti se vnesly do pravěku a viděly dinosaury

v životnı́ch velikostech. Když přišel podzim, vy-
dali jsme se k rybnı́ku sledovat měnı́cı́ se přı́rodu.
Menšı́m dětem jsme zpestřili podzimnı́ dny Bram-
boriádou.

A po koupi nového létajı́cı́ho draka jsme ho
museli ve větru ihned vyzkoušet. V této době
jsme si začali všı́mat upevňovánı́ vztahů, kdy
se z malých dětı́ stávajı́ zodpovědnı́ předškoláci
a maloškům ubývalo slz po maminkách. Také
k nám přijelo divadlo, které nás hravou for-
mou naučilo, jak správně zdravit, děkovat a po-
dat ruku. Zapojili jsme se do akce ”Můj prvnı́
gól“, kterou organizovala ZŠ Morkovice a FC
Morkovice. Na děti čekal pestrý program plný
úkolů a zábavy. Na konec jsme všichni dostali
medaile. Tı́mto děkujeme ZŠ Morkovice a FC
Morkovice za pozvánı́. Když ptáci začali odlétat
do teplých krajin, jak nejlépe se s nimi roz-
loučit? Zahráli jsme si na ptáčky, zazpı́vali jim
pı́seň a na cestu jim dali něco do krmı́tka. Do
našı́ školky přijela i obrovská záhadná koule.
Nebojácně jsme vstoupili a ocitli jsme se ve
vesmı́ru. Menšı́ děti zhlédly pohádku na nočnı́ ob-
loze a dozvěděly se v nı́ např. jména souhvězdı́.
Většı́ děti se zábavnou formou seznámily s pla-
netami Slunečnı́ soustavy, otáčenı́m Země, le-
tem do vesmı́ru a také s nezbytnou výstrojı́
kosmonauta. Poté si samy pohyb planet vy-
zkoušely v praktickém cvičenı́. U přı́ležitosti an-
glického svátku Halloween se děti proměnily ve
strašidýlka a po splněnı́ přichystaných úkolů
složily závěrečnou zkoušku z přı́pravy kouzelných
lektvarů. I letos jsme se spolu s SDH Pornice sešli
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před školkou, kde jsme společně uspali broučky.
Zazpı́vali pı́sničky, zasoutěžili a poté se ode-
brali do areálu Zadrev, kde jsme zhlédli krásný
ohňostroj. V předvánočnı́ době proběhlo focenı́
dětı́ se zimnı́ tématikou, při kterém se děti mohly
vyfotit i se svými sourozenci. Do školky přišel
dětem nadělit Mikuláš. Avšak nezapomněl ani
na čerta a anděla. Tı́mto děkujeme panı́ Hance
Havelkové, Kristýně Bláhové a Tomáši Látalovi,
za pomoc při této akci. Jako každý rok se pre-
zentujeme na veřejné vánočnı́ besı́dce. Letos na
téma ”Les v zimě“. Děti se na chvı́li proměnily
v zimnı́ vločky, stromy a myslivce. Před zraky
všech rodičů, prarodičů a ostatnı́ch děti podaly
úžasné výkony, na které mohou být pyšné. Ještě
znovu bychom chtěli poděkovat panı́ Marii Frka-
lové za přı́pravu všech kostýmů a všem ostatnı́m
za přı́zeň, pomoc a podporu. Vánoce už byly za
dveřmi a tak nastal čas seznámit se s tradi-
cemi, jako napřı́klad zdobenı́ věnce, rozkrajovánı́
jablı́ček a pečenı́ vánočnı́ho cukrovı́. Navštı́vili
jsme kostel v Morkovicı́ch, kde měl otec Ston na-
chystaný zajı́mavý program pro děti. Na vánočnı́
besı́dce se vybralo dobrovolné vstupné, za které
jsme nakoupili pro děti spoustu hraček. Děti
tak našly pod stromečkem napřı́klad vojenskou
základnu i s vrtulnı́kem, stolnı́ fotbálek, hokej
i dalšı́ stolnı́ hry, pro děvčata korálky i panenky
Barbie.

V roce 2018 se těšı́me na naučný program
Poznáváme pejsky, připravujeme oblı́bené plavánı́
ve Vyškově. Pojedeme i do divadla ve Zlı́ně, na

dopravnı́ hřiště v Kroměřı́ži a celodennı́ školnı́
výlet do Hodonı́na, kterým oslavı́me Den dětı́.
Pro rodiče, rodinné přı́slušnı́ky a veřejnost bude
připraven program ke Dni matek.

Ve spolupráci s rodiči, jsme si adoptovali zvı́ře
v ZOO Olomouc. Přispěli jsme na chov žirafy Ro-
thschildovy, na kterou se v tomto školnı́m roce po-
jedeme s dětmi podı́vat.

Pokračujeme i nadále v projektu ”Povı́dám si
s vámi rád, s jazýčkem jsem kamarád“, jehož
cı́lem je rozvı́jenı́ komunikačnı́ch schopnostı́ dětı́.
Ve školce se dětem individuálně věnuje logopedka
Mgr. Lada Hronková a dı́ky podpoře rodičů i doma
se dařı́ upravit řeč dětı́, aby mohly bez obav vstou-
pit do ”velké“ školy.

Na závěr bychom chtěli poděkovat hlavně těm, co
podporujı́ mateřskou školu jakýmkoliv způsobem
a oceňujı́ naši práci. Kolektiv školy vytvářı́
uvolněné a hravé prostředı́ pro děti. Vede je
k osvojenı́ základnı́ch pravidel slušného chovánı́,
uznávánı́ základnı́ch životnı́ch hodnot a pěkných
mezilidských vztahů. Snažı́ se vyrovnat nerov-
noměrnosti vývoje a připravit tak děti k bez-
problémovému vstupu do základnı́ školy.

Na stránkách www.mspornice.cz můžete pravi-
delně sledovat všechny akce školy a také tam na-
jdete všechny důležité dokumenty.

p. uč. Jana Zdražilová ve spolupráci
s kolektivem Mateřské školy Pornice
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TJ Sokol Pačlavice
Mužstvo ”A“
V prvnı́m jarnı́m zápase sezóny 2016/2017 se
Slavkovem se ”A“ tým musel obejı́t bez Bleši,
Kozáka a také Doležela, který přestoupil do Mor-
kovic. Zaskakovat muselo několik hráčů ”béčka“,
přesto Pačlavice dokázaly zvı́tězit 2 : 0. Doma
podlehly po špatném výkonu Vilémovicı́m 1 : 3
a v Rájci-Jestřebı́ pak 1 : 2. Se Startem Brno to už
byl úplně jiný šálek kávy. Hoši předvedli bojovný
a kolektivnı́ výkon a po zásluze zvı́tězili 6 : 2. Pak
následovaly dvě prohry. V Babicı́ch 1 : 3 a doma
s Podolı́m 3 : 5. Na Slovanu Brno opět v oslabené
sestavě vytěžil tým z minima maximum a zvı́tězil
2 : 1. Přes drtivý závěr zápasu byly fatálnı́ chyby
přı́činou prohry v Lipovci 3 : 4. Pak ale přišlo pět
výher za sebou, Soběšice 4 : 2, Jedovnice 5 : 1, Ru-
dice 4 : 1, Čebı́n těsně 1 : 0 a Černá Hora 4 : 1,
které v konečném součtu dopomohly k obhajobě
celkového druhého mı́sta v tabulce I.B třı́dy sk.
A. Od nové sezóny došlo k několika změnám.
Mužstvo přebral jako hlavnı́ trenér Antonı́n
Navrátil, Leoš Svobodnı́k přešel na mı́sto asis-
tenta a realizačnı́ tým rozšı́řil masér Pavel Slavı́k.
Konečně se také podařilo zı́skat posily. Přišli
Lukáš Obruča, Tomáš Sádlı́k a Jiřı́ Střı́ž. Před sa-
motným zahájenı́m sezóny sehrály Pačlavice dvě
pohárová utkánı́. Soupeře z I.A třı́dy Dražovice
porazily vysoko 6 : 1 a s FC Dosta Bystrc-Knı́nič-

ky, patřı́cı́ ke špičce krajského přeboru, prohrály
jen těsně 1 : 2. V úvodu soutěže pak porazily
nováčka Vysočany 6 : 0, Medlánky a Lipovec
shodně 4 : 1 a Rájec-Jestřebı́ 5 : 0. V Kobeřicı́ch
přišlo prvnı́ zaváhánı́ a remı́za 1 : 1. Konec pod-
zimnı́ části uzavřely dvě výhry s Křenovicemi
a Čebı́nem shodně 2 : 0. Sečteno a podtrženo,
prvnı́ polovina podzimu byla z našı́ strany impo-
zantnı́. Ve druhé části se už tak nedařilo. Snad
dı́lem i proto, že se na nás soupeři po úvodnı́ch
výsledcı́ch lépe takticky připravili. Dı́l viny nesou
i zraněnı́ a vykartovanı́ hráči či momentálnı́ po-
kles formy. Navzdory všemu zvládli hoši podzimnı́
část výborně a myslı́me, že právem vedou tabulku
I.B třı́dy Jihomoravského kraje.

Mužstvo ”B“
Loňskou sezónu 2016/2017 ukončilo pačlavské

”B“ mužstvo na 7. mı́stě. Po podzimnı́ části sezóny
2017/2018 má béčko o něco lepšı́ pozici, v polo-
vině sezóny týmu zatı́m patřı́ 5. mı́sto. Výsledky
béčka jsou střı́davé, což závisı́ předevšı́m na se-
stavě, v jaké do zápasu nastoupı́me. Rozhodujı́cı́
je, zda nám jdou pomoct kluci z áčka, nebo ne.
V týmu máme celkem dost mladých hráčů, což
je dobré. Navı́c doufáme, že se budou po boku
zkušených hráčů neustále zlepšovat. Chceme na
jaře předvádět dobrý fotbal, kterému budou od-
povı́dat i výsledky, aby se na nás chodili dı́vat
diváci stejně jako doted’.

8



Zpravodaj 2018Zpravodaj 2018Zpravodaj 2018

Mimofotbalové aktivity
Ty začaly hned v lednu, kdy jsme chodili hrát
hokej na poldry u Osı́čan, kde jsme také pravi-
delně hráli fotbálek na umělé trávě. Začátek roku
je již šest let ve znamenı́ Sportovnı́ho plesu. Na
jeho VI. ročnı́k, který jsme uspořádali, přišlo 280
lidı́ a všichni se dobře bavili. Tradičně jsme se
také sešli na ostatky, kdy jsme společně s hasiči
obešli celou obec. V únoru proběhla brigáda na
úklid hřiště, šaten a okolı́. Dne 20. května 2017
jsme uspořádali turnaj pro jedenáctileté hráče za
účasti ligových výběrů. Konečné pořadı́: 1. FC
Zbrojovka Brno, 2. MFK Vyškov (zde máme tři
hráče – F. Pučan, D. Havelka, J. Soldán), 3. FK
Hodonı́n, 4. SK Sigma Olomouc, 5. SK Dynamo
České Budějovice, 6. FC Fastav Zlı́n, 7. FC Spar-
tak Trnava, 8. SK Lı́šeň, 9. MFK Vı́tkovice, 10.
ČAFC Židenice. Tato vydařená akce měla veli-
kou návštěvnost. V červenci proběhl po všech
stránkách velmi povedený turnaj v nohejbale
za účasti 8 mužstev. Dne 22. července jsme se
zúčastnili turnaje v Počenicı́ch, kde jsme obsa-
dili 2. mı́sto. 25. srpna jsme uspořádali zábavu
se skupinou Reflexy, na kterou se přišlo pobavit
370 lidı́. V prosinci jsme jako již tradičně nachys-
tali mantinely na betonku, kam chodı́ děti hrát
hokej. 9. prosince proběhl turnaj Mikroregionu
Morkovsko, kde naši borci obhájili 1. mı́sto. Cel-
kem se tohoto klánı́ v malém fotbale zúčastnilo
8 družstev. Závěr roku patřil tradičnı́m akcı́m.
Na Štědrý den sehráli staršı́ borci hokejový tur-

naj na betonku v areálu TJ Sokol Pačlavice, kde
se i s diváky sešlo 45 lidı́. Poslednı́ den v roce
patřil Silvestrovskému turnaji v malé kopané,
který kluci sehráli v Osı́čanech na umělce. Sešlo
se dvacet fotbalistů a všichni si dobře zahráli.

Brigády
Brigád se za rok uskutečnilo několik. Zmı́nı́m
napřı́klad nátěr a pořı́zenı́ nového válu, nátěr
nádrže, houpaček a kolotoče, postřik a sečenı́
hřiště a okolı́, oprava traktorku, osazenı́ umělých
desek na lavičky, úprava mı́sta na posečenou
trávu a na závěr roku jsme začali s opravou
fasády na budově šaten, kterou chceme svépomocı́
v následujı́cı́m roce dokončit. V roce 2018 k tomu
opět přibude celoročnı́ činnost, jako je pranı́
dresů, sečenı́ či lajnovánı́ a spousta dalšı́ch ak-
tivit. Za toto musı́me poděkovat všem, kteřı́ se
těchto činnostı́ účastnı́.

Závěrem bychom chtěli poděkovat za podporu
obecnı́mu úřadu Pačlavice i všem dalšı́m spon-
zorům. Dále také hráčům a všem, kteřı́ se sta-
rajı́ o chod Sokola, našim fanouškům, jejichž
přı́zně si vážı́me a jsme rádi, že nás podporujı́
jak na domácı́ch, tak i na venkovnı́ch zápasech.
Doufáme, že se nám bude dařit i v tomto roce a že
se s Vámi uvidı́me alespoň na některé z našich
akcı́.

za TJ Sokol Pačlavice Jiřı́ Soldán

Tabulka I.B třı́dy Z V R P Skóre B +/- Tabulka III. třı́dy Z V R P Skóre B +/-

1. FK Pačlavice – Dětkovice 13 8 4 1 35:10 28 7 1. TJ Slovan Ivanovice n. H. 13 11 2 0 62:13 35 14

2. FK MKZ Rájec-Jestřebı́ 13 9 1 3 32:20 28 10 2. FKD B 13 10 1 2 64:15 31 13

3. TJ Vilémovice 13 6 5 2 29:20 23 2 3. TJ Nesovice 13 10 0 3 54:22 30 9

4. SK Babice n. Svitavou 13 7 1 5 25:22 22 1 4. TJ Komořany 13 7 0 6 30:31 21 0

5. FC Čebı́n 13 6 3 4 21:16 21 3 5. TJ Lysovice 13 6 2 5 38:24 20 2

6. TJ Sokol Kobeřice 13 6 2 5 26:22 20 2 6. FK Pačlavice – Dětkovice B 13 5 4 4 33:21 19 -2

7. FC Medlánky 13 5 3 5 20:23 18 0 7. TJ Kučerov 13 5 3 5 28:39 18 0

8. TJ Vysočany 13 5 2 6 27:38 17 -1 8. TJ Sokol Moravské Málkovice 13 4 5 4 22:35 17 -4

9. FK Podolı́ u Brna 13 5 1 7 26:28 16 -8 9. TJ Habrovany 13 5 0 8 24:48 15 -3

10. SK Sokol Lipovec 13 4 3 6 20:24 15 -3 10. TJ Sokol Opatovice 13 3 4 6 34:45 13 -5

11. FC Soběšice 13 4 2 7 23:26 14 -7 11. TJ Sokol Chvalkovice n. H. 13 4 1 8 18:42 13 -8

12. SK ŽS Křenovice 13 4 2 7 27:34 14 -4 12. TJ Hoštice-Heroltice 13 3 2 8 23:40 11 -7

13. SK Slavkov u Brna 13 2 4 7 23:36 10 -11 13. TJ Sokol Milonice-Uhřice 13 2 3 8 12:44 9 -9

14. SK Jedovnice 13 2 3 8 18:33 9 -9 14. TJ Sokol Račice 13 1 3 9 11:34 6 -15
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Co je nového v Sociálnı́ch službách Pačlavice
Ptáte se, co je u nás za poslednı́ rok nového? Těžko
řı́ct, čı́m začı́t. Pokud bych to měla shrnout do třı́
nejdůležitějšı́ch bodů, byla by to asi profesiona-
lizace, budovánı́ a neustále sháněnı́ nového per-
sonálu. Tak alespoň krátce ke každému z těchto
bodů.

V současné době probı́há v našı́ organizaci pro-
jekt, který nese trochu krkolomný název ”Te-
rapeutické přı́stupy jako základ zvyšovánı́ kva-
lity života uživatelů Sociálnı́ch služeb Pačlavice“.
Obsahem tohoto projektu je předevšı́m vzdělánı́
našich pracovnı́ků v přı́mé péči, a to v přı́stupech,
které jsou v dnešnı́ době chápány jako téměř ne-
zbytné pro kvalitnı́ poskytovánı́ sociálnı́ služby
seniorům. Prvnı́ metodou či konceptem péče o tyto
osoby je tzv. bazálnı́ stimulace. Tento mezinárodnı́
koncept podporuje v nejzákladnějšı́ (bazálnı́) ro-
vině lidské vnı́mánı́, komunikaci a pohyb u lidı́,
kteřı́ majı́ v těchto směrech krátkodobě či dlouho-
době omezeny své schopnosti. Pomocı́ jednotlivých
prvků bazálnı́ stimulace, které jsou založeny
předevšı́m na dotecı́ch, je uživateli umožňován
neustálý a přiměřený přı́sun podnětů z vlastnı́ho
organismu a také z jeho okolnı́ho světa. Musı́me
naše zaměstnance pochválit za to, že se jim
bazálnı́ stimulaci podařilo naplno začlenit do
každodennı́ péče o naše uživatele. V bazálnı́ sti-
mulaci se chceme nadále zdokonalovat i v dalšı́m
projektu, který nás čeká, a našı́m cı́lem je zı́skat
certifikát ”Pracoviště bazálnı́ stimulace“ a zvýšit
tak prestiž našich sociálnı́ch služeb.

Mimo bazálnı́ stimulaci se naši pracov-
nici vzdělávali také v metodě validace.
Prostřednictvı́m validace zı́skává dezorientovaná
osoba empatické aktivnı́ naslouchánı́, neodsu-
zovánı́, ale právě naopak akceptovánı́ svého hle-
diska prožı́vané reality. V tomto rozměru, ve
kterém roste mezi dezorientovaným a validujı́cı́m
pečovatelem důvěra, se odstraňujı́ pocity stra-
chu a nutnost uživatele omezovat. V konečném
důsledku je vědomı́ velmi starého dezoriento-
vaného člověka znovu posilováno lidskými hodno-
tami a zlepšujı́ se i jeho tělesné a sociálnı́ funkce.
Dı́ky validaci lépe chápeme to, co naši uživatelé

se syndromem demence prožı́vajı́ a dokážeme tak
s nimi i lépe komunikovat.

Nově se vzděláváme také v metodě reminis-
cence, kdy se učı́me, jak profesionálně pracovat
se vzpomı́nkami našich uživatelů. Vzpomı́nánı́
totiž vede nejen ke zlepšenı́ stavu uživatele,
ale zejména posiluje jeho lidskou důstojnost
a zlepšuje komunikaci. Současně Vás prosı́me,
pokud máte doma staré předměty, které již ne-
potřebujete a které by mohly pomoc ve vyvolánı́
vzpomı́nek u našich uživatelů, pošlete nám jejich
fotografii – jestliže se nám budou hodit, rádi je
začlenı́me do prostředı́ našı́ sociálnı́ služby.

A když už jsme u prostředı́ našı́ sociálnı́ služby,
můžeme překročit od profesionalizace k budovánı́.
V průběhu léta se totiž podařilo dokončit stavbu
nových prostor pro sociálnı́ službu, kterou nám
Zlı́nský kraj od 1. 1. 2018 zaregistroval jako do-
mov se zvláštnı́m režimem a která je posky-
tována lidem s Alzheimerovou chorobou a jinými
typy demence, kteřı́ již nejsou schopni z tohoto
důvodu postarat se o sebe ve svém domácı́m
prostředı́. Prostory této nové sociálnı́ služby
jste si mohli prohlédnout již v zářı́ loňského
roku při tradičnı́m Dnu otevřených dveřı́, kdy
jsme tyto nové prostory slavnostně otvı́rali za
přı́tomnosti pana hejtmana Jiřı́ho Čunka, panı́
senátorky Šárky Jelı́nkové či radnı́ Zlı́nského
kraje, panı́ Michaely Blahové. Pokud jste se to-
hoto dne nezúčastnili, zavı́tejte na naše webové
stránky www.socialnisluzby.obecpaclavice.cz, kde
si je můžete prohlédnout ve fotogalerii. Vybu-
dovánı́m prostor pro novou sociálnı́ službu však
nekončı́me. Během několika málo let bychom
si přáli (a budeme se o to usilovně snažit),
aby nejlépe všechny prostory našı́ služby byly
zcela nové, vyhovovaly aktuálnı́m ubytovacı́m
požadavkům a mohli jsme tak všem našim
uživatelům nabı́dnout důstojné prostředı́ pro pod-
zim jejich života, jak se řı́ká.

K tomu však patřı́ i kvalitnı́ personálnı́ obsa-
zenı́ – čı́mž se dostáváme k poslednı́mu bodu
tohoto článku. Jistě jste již zaznamenali, že
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stále hledáme nové pracovnı́ky v sociálnı́ch
službách. Je to předevšı́m z toho důvodu, že
chceme našim uživatelům zajistit individuálnı́
přı́stup a péči, čehož dosáhneme pouze s do-
statečným počtem pracovnı́ků. Bohužel se i po
výrazném navýšenı́ platů našich zaměstnanců
stále potýkáme s malým zájmem pracovat
v sociálnı́ch službách, a tak stále hledáme, oslovu-
jeme a zveřejňujeme nové inzeráty. Chceme tedy
oslovit i čtenáře tohoto Zpravodaje – pokud Vás
láká práce v sociálnı́ch službách, nevadı́ Vám 12
hodinové směny včetně nočnı́ch služeb a práce

o vı́kendech, ozvěte se nám. Nabı́zı́me i možnost
zkusit si jeden den práce v našı́ organizaci jako
pozorovatel, takže si můžete ověřit, zda je tato
práce pro Vás vhodná.

Věřı́me pak, že s novými prostorami a do-
statečným počtem profesionálnı́ch pracovnı́ků
v přı́mé péči budeme dokonale reprezentovat
i obec, která nás zřizuje.

Mgr. Petra Motalová
vedoucı́ úseku sociálnı́ch služeb

ZO Českého svazu včelařů Pačlavice
Váženı́ spoluobčané, na začátku roku 2018 mi
dovolte, abych Vám jménem včelařů Pačlavice
popřál mnoho štěstı́ a zdravı́. V krátkosti mi do-
volte seznámit Vás s tı́m, kdo toto zdravı́ podpo-
ruje, tj. med a kdo ho dělá. Jak jistě vı́te, med
dělajı́ včely. V úle jich žije až šedesát tisı́c. Jedna
včela navštı́vı́ za minutu až 10 květů. Sladkou
št’ávu ukládá do medného váčku. Naplněný váček
sladinou z květů vážı́ 12 miligramů. Aby vznikl
kilogram medu, musı́ tento váček naplnit 50 až
60 tisı́c krát! Létá rychlostı́ asi 29 km za hodinu.
Z návštěvy pěti milionů květů, kdy nalétá 280 000
km, což je jakoby 7 krát obletěla rovnı́k, bude je-
den kilogram medu. Pro svoji obživu spotřebujı́
včely 70 až 100 kg medu. A ročně spotřebujı́ až
150 litrů vody (podle podmı́nek). Včelstvo má
jednu matku a žije v průměru 3 až 5 let. V jarnı́m
rozvoji klade matka 2 500 vajı́ček denně. Ke svojı́
váze je to nepředstavitelné množstvı́. Za opylenı́
se včelám přiznává 95 %, ostatnı́mu hmyzu 5 %.
Užitek z chovu má 90 % společnosti a 10 % včelaři
za včelı́ produkty.

Dlouhodobá spotřeba medu v našı́ republice je
0,7 kg na osobu a rok. Pro srovnánı́ v Německu
je to 1,5 kg na osobu a rok. Tuto spotřebu
u nás snı́žil výrok některých zubnı́ch lékařů,
že med je kazizub. V odborné literatuře je toto
dávno popřeno a také doktorka Hajdušková,

přednášejı́cı́ odbornice, toto vyvracı́ slovy, že do-
kud lidstvo neznalo uměle vytvořený cukr a sla-
dilo se pouze medem, neznalo zubnı́ kaz!

V lidovém léčitelstvı́ se použı́vá med se skořicı́
na nemoci srdce, artritidu, na infekci močového
měchýře, cholesterol, na chřipku a nachlazenı́, na
potı́že se žaludkem, plynatost, na posı́lenı́ imu-
nity a dlouhověkost, na kožnı́ infekci, hubnutı́, ra-
kovinu, chronickou únavu a zápach z úst.

Zdroj:
www.alusky.cz/Med_se_skorici.htm
Včelařstvı́ (Ing. Veselý a kolektiv)

Pro zdravı́ našich včelstev bych Vás, naši spo-
luobčané, prosil, kdo máte na svém pozemku
staré včelı́ny nebo úly, abyste tyto zlikvidovali,
a nebo jestli je máte jako památku, tak je pro
včely znepřı́stupnili, ucpali česno apod. Dále bych
Vás požádal v sezonu o nahlášenı́ zalétavých rojů
nebo usazeného včelstva (strom, stavba apod.)
kterémukoliv včelaři. Je našı́ povinnostı́ tyto
včely odchytit v zájmu zdravı́ včelstev, které
chováme. Ty se všechny dnes musı́ léčit a jsou pod
kontrolou krajské veterinárnı́ správy. Srdečně
Vám děkuji a přeji ještě jednou hodně zdravı́.

Karel Soukenı́k, jednatel ZO ČSV Pačlavice
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Činnost Kulturnı́ho výboru v roce 2017
V roce 2017 jsme tak jako v předchozı́ch letech po-
kračovali každou poslednı́ středu v měsı́ci v roz-
hlasových přánı́ch našim jubilantům, kteřı́ osla-
vili ”kulaté“ narozeniny 70, 75, 80, 85, 90 a vı́ce
let. Od letošnı́ho roku z důvodu ochrany osobnı́ch
údajů budeme hrát na přánı́ pouze v přı́padě,
že o to sami požádáte. Formulář žádosti bude
k dispozici na obecnı́m úřadu nebo na inter-
netových stránkách obce. Nadále ale bude sta-
rosta obce spolu s členkami kulturnı́ho výboru při
výše zmı́něných ”kulatinách“ po domluvě osobně
navštěvovat jubilanty a předávat jim dárkový
balı́ček s přánı́m.

Ve dnech 30. dubna a 5. listopadu se uskutečnila
již tradičně slavnostnı́ vı́tánı́ dětı́ do života.
V dubnu byly přivı́tány tyto děti: Jaroslav Pilčı́k,
Karolı́na Žáková, Helena Surmová, Ema Kapoun-
ková, Adéla Oulehlová a Alžběta Janečková. V lis-
topadu jsme přivı́tali Karla Robotku, Ondřeje
Karlı́ka, Ondřeje Severina Soukenı́ka a Ondřeje
Rovenského. O kulturnı́ program se postaraly
děti ze Základnı́ školy v Morkovicı́ch pod ve-
denı́m Mgr. Hany Michové. Uvı́tacı́ho projevu se
ujali členové kulturnı́ho výboru v čele se staros-
tou obce Pavlem Čechem, který malé občánky
přivı́tal do obce a popřál jim radostné dětstvı́
a št’astnou budoucnost v náručı́ rodičů. Při
přivı́tacı́m ceremoniálu byl dětem předán malý
plyšový dárek, rodičům pamětnı́ list, kytička
a peněžitý dar. Na závěr se celá rodina mohla

vyfotografovat u kolébky, aby měli na tento den
památku. Připomı́náme rodičům, kteřı́ se chtějı́
se svými dětmi zúčastnit tohoto slavnostnı́ho ce-
remoniálu, že musı́ uvést pı́semný souhlas dle
zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobnı́ch údajů,
ve zněnı́ pozdějšı́ch předpisů. Formulář si vy-
zvednou na Obecnı́m úřadě nebo jej naleznou na
webových stránkách obce.

Dne 10. května se uskutečnila tradičnı́ oslava
Svátku matek ve spolupráci s Mateřskou školou
v Pornicı́ch, která se konala v kulturnı́m
zařı́zenı́ v Pačlavicı́ch. Chlapci a děvčata jako
doktoři a sestřičky, tančili a zpı́vali a všem
nám zpřı́jemnili krásné odpoledne. Jejich úžasné
výkony diváci náležitě ocenili velkým potleskem.
Dı́k patřı́ samozřejmě také panı́m učitelkám za je-
jich vynikajı́cı́ práci. Pro všechny zúčastněné bylo
přichystáno malé občerstvenı́.

V sobotu 17. června pořádal kulturnı́ výbor
zájezd do Olomouce na Svatý Kopeček, kde jsme
navštı́vili ZOO nebo někteřı́ z nás baziliku. Na
zpátečnı́ cestě jsme se zastavili v Lošticı́ch, kde
jsme se v muzeu dozvěděli něco vı́ce o výrobě
tvarůžků. Mnozı́ z nás si odvezli voňavé dobroty
domů. Také jsme ochutnali cukrovı́ z tvarůžkové
cukrárny. Počası́ nám sice moc nepřálo, ale nám
to náladu nezkazilo a výlet jsme si užili.

Tak jako každý rok jsme i letos pořádali zájezd
pro všechny zájemce dobrého burčáku a vı́na
pod názvem ”Putovánı́ slováckým vinohradem
v Mutěnicı́ch“, který se konal 14. řı́jna. Účastnı́ci
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putovánı́ si mohli vybrat ze 3 tras v délkách
7 km, 9 km a 12 km, které vedly mutěnickým ka-
tastrem. Cestou mohli ochutnávat burčáky a vı́na
mı́stnı́ch pěstitelů, také dobroty jako chléb se
sádlem a ostatnı́ mı́stnı́ pochoutky. Počası́ nám
vyšlo a putovánı́ se dle zúčastněných vydařilo. Je
škoda a je nám velice lı́to, že z našich obcı́ je účast
na zájezdech tak malá. Pokud bychom nedoplnili
autobus účastnı́ky z jiných obcı́, nemohli bychom

zájezdy vůbec realizovat. Přitom někdy slyšı́me
od našich občanů, že se nic neděje a nekoná.

Na závěr bych chtěla poděkovat nejen všem
členům kulturnı́ho výboru za jejich celoročnı́
práci, ale i ostatnı́m lidem, kteřı́ nám nezištně
při našich akcı́ch pomáhajı́, dále také všem
přı́znivcům, jenž se našich akcı́ účastnı́.

za kulturnı́ výbor Olga Dopitová

Myslivecký spolek Pačlavice
Náš myslivecký spolek vykonává právo myslivosti
na stále stejné honitbě o rozloze 1448 ha, z toho
345 ha lesa. Vše na katastrech Pačlavic, Pornic
a Lhoty. Počet členů máme také stejný – 27 členů,
2 adepty z minulého roku.

Naše celoročnı́ pracovnı́ činnost má každý rok po-
dobnou osnovu. V zimě začı́náme přikrmovánı́m
zvěře. Srnčı́, jelenı́, dančı́ a zaječı́ zvěř
přikrmujeme senem, jadrným krmivem a řepou.
Bažanty pšenicı́ a řepou. Seno si sušı́me sami,
řepu, cca 80 q, kupujeme z Agrodružstva Morko-
vice, stejně i druhořadé obilı́, min. 50 q. Zbytkové
obilı́ a plevy nám Agrodružstvo a Oseva poskytujı́
zpravidla zdarma.

V únoru také pravidelně pořádáme tradičnı́ ples
v Pačlavicı́ch. Stejně jako minulé roky bylo 260
platı́cı́ch návštěvnı́ků spokojeno. Výtěžek jsme
použili na provoz spolku.

Jarnı́ měsı́ce a začátek léta jsou pro nás pracovnı́.
Čistı́me a desinfikujeme krmelce, opravujeme
zásypy, krmelce a zařı́zenı́ určená pro lov zvěře, tj.
posedy a kazatelny. Vyrobili jsme dva nové posedy
a jednu kazatelnu. Vyřezali prutnı́k v Pornicı́ch
Nasušili 15 q sena z pronajaté louky Po žnı́ch
jsme ve spolupráci z Agrodružstvem a podnikem
Oseva doplnili sklad potřebným množstvı́m dvoj-
kového obilı́ na zimnı́ přikrmovánı́. V řı́jnu jsme
si sklidili a zakrechtovali objednanou řepu od Ag-
rodružstva. Pro zlepšenı́ zazvěřenı́ honitby jsme
jako každý rok koupili 40 vynesených bažantı́ch

slepic Od začátku řı́jna začı́ná lovecká sezona.
Loni byla ve velké mı́ře ovlivněna výskytem
afrického moru prasat u černé zvěře v okolı́
Zlı́na. Ministerstvo zemědělstvı́ spolu se Státnı́
veterinárnı́ správou nařı́dilo intenzivně snižovat
stavy divočáků, na což jsme se zaměřili. Za rok
2017 jsme ulovili 118 divočáků, tj. dvakrát to-
lik než v roce 2016. Chov bažantů a zajı́ců nám
likviduje předevšı́m černá zvěř a lišky. Bažantů
jsme ulovili 6 a 3 zajı́ce na ples do tomboly. Stav
srnčı́ zvěře nám stagnuje také kvůli divočákům
a liškám, kteřı́ nám na jaře posbı́rajı́ velké
množstvı́ mlád’at. Z plánovaných 30 kusů jsme
ulovili jen 15 kusů srnčı́ zvěře. 6 kusů byl úhyn
nebo sraženı́ autem. Z důvodů velkých škod jak
v lese, tak na polı́ch, máme povolen odstřel je-
lenı́ zvěře. Loni jsme ulovili 2 jeleny a jednu laň.
Dančı́ zvěř z důvodů malého výskytu lovı́me jen
omezeně. Ulovili jsme jen jedno danče. Zvěře mys-
livosti škodı́cı́ je u nás v honitbě vı́c než zvěře
drobné, kterou se převážně živı́. Patřı́ sem lišky,
kuny, jezevci a pernatı́ dravci, kteřı́ jsou ovšem
hájeni. Lišek jsme ulovili 30, dvě kuny a dva je-
zevce.

Pro zvládnutı́ celoročnı́ práce bylo nutné, aby
se zapojili všichni členové spolku, adepty ne-
vyjı́maje. Celkem jsme ve všech vyjmenovaných
činnostech odpracovali 1580 hodin, tj. průměr 54
hodin na člena.

Bohumil Hanáček, předseda spolku
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Nová katastrálnı́ mapa v zastavěné části
katastrálnı́ho územı́ Lhota u Pačlavic
Již letos v dubnu začnou terénnı́ práce na nové
katastrálnı́ mapě v zastavěné části katastrálnı́ho
územı́ Lhota u Pačlavic (intravilánu), tedy na té
části územı́, kde nebyla komplexnı́ pozemková
úprava.

Na rozdı́l od katastrálnı́ mapy vzniklé při pozem-
kových úpravách, kterou tvořı́ projektant v kan-
celáři a vlastnı́k ji následně schvaluje či uplatňuje
své připomı́nky, při tomto ”novém mapovánı́“
vlastnı́ci sami určujı́ a trvale označujı́ nesporné
hranice svých pozemků, které budou následně ka-
tastrálnı́m úřadem (na náklady státu) zaměřeny
a zaneseny do nové katastrálnı́ mapy!

V předstihu min. jednoho týdne dostane každý
vlastnı́k nemovitosti pozvánku s určenı́m dne,
hodiny a mı́sta setkánı́ se ”zjišt’ovacı́“ komisı́
tvořenou zástupci katastrálnı́ho úřadu a obce,
s výzvou k trvalému označenı́ vlastnických hra-
nic. V určený den vlastnı́ci projdou s komisı́
zjišt’ovanou vlastnickou hranici a člen komise
barevnou značkou označı́ lomové body hranice
určené vlastnı́ky. Takto vyšetřený stav se po-
značı́ do šetřı́cı́ho náčrtu a soupisu nemovitostı́
a vlastnı́k ho potvrdı́ svým podpisem.

Pro rychlý a zdárný průběh zjišt’ovánı́ hra-
nic je nutná shoda sousedı́cı́ch vlastnı́ků na
společné hranici. Jestliže se vlastnı́ci neshodnou
na průběhu hranice, bude tato v nové katastrálnı́
mapě vyznačena jako sporná podle dosavadnı́ho
stavu katastru a vlastnı́ci budou upozorněni na
možnost tento spor řešit soudnı́ cestou.

Součástı́ zjišt’ovánı́ hranic je i šetřenı́ obvodů
budov a druhu a způsobu využitı́ pozemků.
Vlastnı́ci, kteřı́ dosud neohlásili katastrálnı́mu
úřadu novou budovu či změny obvodu stávajı́cı́
budovy, které podléhajı́ evidenci v katastru ne-
movitostı́ (např. rodinné domy, rekreačnı́ objekty,
samostatně stojı́cı́ technické a hospodářské bu-
dovy), budou komisı́ vyzváni, aby tak učinili do
60 dnů. Rovněž v přı́padě vyšetřené trvalé změny

zemědělského pozemku (např. orná půda, za-
hrada) na nezemědělský (např. ostatnı́ plocha,
zastavěná plocha), bude vlastnı́k komisı́ vyzván
k doloženı́ souhlasu s vynětı́m ze zemědělského
půdnı́ho fondu. Závěrem několik poznámek:

1. výše uvedená činnost tvorby nové katas-
trálnı́ mapy se odborně nazývá ”obnova
katastrálnı́ho operátu novým mapovánı́m“
a je prováděna na základě §41 ka-
tastrálnı́ho zákona č. 256/2013 Sb. a dalšı́ch
prováděcı́ch předpisů.

2. jednotlivé etapy tvorby nové mapy:

(a) zjišt’ovánı́ průběhu vlastnických hra-
nic (duben–prosinec 2018)

(b) zaměřenı́ vyšetřených lomových bodů
hranic (duben 2019–březen 2020)

(c) tvorba nové katastrálnı́ mapy (duben
2020)

(d) námitkové řı́zenı́ a vyhlášenı́ platnosti
(zářı́ 2020)

3. zaměstnanci provádějı́cı́ ”obnovu operátu“
jsou oprávněni vstupovat na soukromé po-
zemky dle §7 zákona č. 200/1994 Sb., na
žádost vlastnı́ka předložı́ k nahlédnutı́
služebnı́ průkaz

4. povinnost zúčastnit se na výzvu ka-
tastrálnı́ho úřadu jednánı́ a označit ne-
sporné vlastnické hranice vyplývá z § 37 ka-
tastrálnı́ho zákona č. 256/2013 Sb.

5. trvalé označenı́ vlastnických hranic, pokud
nejsou označeny zdı́, plotem apod. je možné
provést železnou trubkou alespoň 60 cm
dlouhou, zatlučenou po úroveň terénu a obe-
tonovanou tak, aby nedošlo k jejı́mu zaros-
tenı́ či poškozenı́ sekaček při údržbě po-
zemku, nebo plastovým znakem (lze zakou-
pit u některé měřické firmy nebo ve spec.
obchodě). Ve zpevněných plochách (betonu
či asfaltu) lze bod označit zatlučeným roxo-
rem nebo nastřelovacı́m hřebem.
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6. plná moc pro zástupce vlastnı́ka na šetřenı́
vlastnické hranice nemusı́ být ověřena, je
však žádoucı́, aby zástupce měl přesné in-
formace o průběhu hranice, např.: po které
straně podezdı́vky plotu nebo štı́tové zdi
vede a čı́ plot nebo štı́tová zed’ je. . . apod.

Z pohledu katastru nemovitostı́ se jedná o mi-
mořádné dı́lo, které se v tomto rozsahu v ka-
tastrálnı́m územı́ Lhota u Pačlavic provádělo na-
posledy v roce 1827 v době tvorby mapy sta-
bilnı́ho katastru, ze které vycházı́ i dosud platná
katastrálnı́ mapa. Výsledkem nového mapovánı́
bude katastrálnı́ mapa odpovı́dajı́ skutečnému

stavu v terénu, zobrazujı́cı́ hranice pozemků, ob-
vody budov a dalšı́ prvky polohopisu s nejvyššı́
požadovanou přesnostı́ .

Na základě těchto informacı́ si lze jen těžko
představit vlastnı́ka nemovitosti, který by se
zjišt’ovánı́ průběhu hranic nezúčastnil a ignoroval
možnost mı́t zcela zdarma v katastru nemovitostı́
přesně evidovány své nemovitosti a tı́m předešel
přı́padným sporům o vlastnickou hranici pro sebe
i dalšı́ generace vlastnı́ků.

Ing. Petr Daněk
ředitel Katastrálnı́ho pracoviště Kroměřı́ž
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SDH Pačlavice
Rok 2017 zahájený 121. valnou hromadou, kona-
nou 7. 1. 2017 byl pro náš sbor plný tréninků,
soutěžı́, ale také tradičnı́ch aktivit. Mezi tradičnı́
akce počı́táme hlavně dětský maškarnı́ karneval,
ostatky, stavěnı́ a kácenı́ Máje, již druhý rok také

”Uklid’me Česko“, ale také sběr železa. Ve sběru
železa jsme utržili částku 26 112 Kč, kterou jsme
si rozdělili rovným dı́lem se Sokoly.

Nejvýraznějšı́ novou akcı́ bylo 3. 6. 2017 tzv.
Pačlavské zábavné odpoledne. V dopolednı́ch ho-
dinách jsme začali soutěž ve vařenı́ kotlı́kových
gulášů, které se zúčastnilo 10 týmů z okolnı́ch
vesnic a 2 ze Slovenska. Během vařenı́ gulášů
se pokusil náš bratr Stanislav Zdražil o vy-
tvořenı́ českého rekordu v chůzi na štaflı́ch do
kopce. Vyšel na štaflı́ch pačlavský kopec v délce
700 m s převýšenı́m 31 m, celý výšlap trval 53
minut. Podpořit ho přijeli kolegové ze všech

koutů republiky, ale také kamarádi a spoluobčané
obce. Po dokončenı́ výstupu byly již uvařené
guláše, po kterých se jen zaprášilo. Tři nejlepšı́
týmy obdržely věcné ceny. Na závěr odpoledne
hasiči pokáceli Máji. Během celého odpoledne nás
doprovázela svojı́ hudbou country kapela ”Tak
určitě!“. Pro děti byl nachystaný velký skákacı́
hrad a nafukovacı́ bazének, v kterém se děti do-
statečně vyřádily. Velice nás potěšila slova chvály,
která přišla od členů Cechu malı́řů a lakýrnı́ků
Čech a Slovenska.

Za krásného počası́ jsme v měsı́ci červenci
pořádali 1. 7. 2017 dětský den a týden potom
hasičský výlet, kde nám k tanci a poslechu
zahrála už osvědčená kapela Millenium. Pro
zpestřenı́ výletu kromě střelby ze vzduchovky
a kuželek proběhl turnaj mezi sbory v Bumber-
ballech.

Nově jsme v letnı́ch měsı́cı́ch začali promı́tat
večernı́ kino, které se osvědčilo a s dětmi přišlo
i mnoho rodičů, třeba jen na pivečko. Také jsme
vyjı́žděli podpořit ostatnı́ sbory na jejich hasičské
výlety. Vydařeným výsledkem se můžeme také
pochlubit na Martinské hodové zábavě, která se
konala 11. 11. 2017 a k poslechu nám hrála kapela
Sára.

Sbor zı́skává finančnı́ prostředky nejen ze svých
akcı́, ale také z dotacı́. Na mladé hasiče jsme
zı́skali dotaci z Ministerstva školstvı́ v hodnotě
20 000 Kč, od obce Pačlavice 20 000 Kč, od MAS
Hřı́běcı́ hory na dětský den 7 000 Kč a za repre-
zentaci dorostů na Krajském kole v požárnı́m
sportu 1 500 Kč.

Ke konci roku 2017 naše základna čı́tá 83 členů
z toho 33 mužů, 25 žen a 25 mladých hasičů
do 18 let. Své jubileum oslavili pan Handl Vla-
dimı́r 75 let a pan Foltýn Luboš 60 let. Bohužel
smutným bodem pro náš sbor bylo úmrtı́ našeho
nejstaršı́ho hasiče pana Šádka Františka, který
se aktivně podı́lel na chodu sboru.

Pro mladé hasiče byl rok 2017 velice hektický. Už
na začátku roku hlavně dorosti jezdili trénovat
do haly v Morkovicı́ch a na plavánı́ do Vyškova.
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Zkusili si závody 100 m s překážkami až v Jab-
lonci nad Nisou. V Morkovicı́ch potom 60 m
s překážkami, kde Vojta Kaňa zı́skal 3. mı́sto. Na
jarnı́m kole hry ”Plamen“ jsme v kategorii žáků
zı́skali celkové 7. mı́sto. Ještě lépe na tom byli
ovšem dorosti, kteřı́ se vypracovali do krajského
kola, kde zı́skali dvě druhá mı́sta a jedno prvnı́
mı́sto. Z prvnı́ho mı́sta se potom Vojta Kaňa do-
stal na Mistrovstvı́ ČR.

Do Zlı́na jsme s Vojtou odjeli 4. a 5. 7. 2017. Po
prvnı́m náročném dni, kdy se závodilo v dis-
ciplı́ně 100 m s překážkami a psal se test znalostı́,
Vojta odjı́žděl na 6. mı́stě. Dalšı́ den proběhla dis-
ciplı́na dvojboj. Celkové umı́stěnı́ našeho borce
bylo 4. mı́sto. Účast na Mistrovstvı́ ČR bylo pro
náš sbor obrovským úspěchem. Byl to krásný
sportovnı́ zážitek. Ještě se můžeme pochlubit
druhým mı́stem na okrskové soutěži v požárnı́m
sportu, také druhým mı́stem v branném závodě

v Morkovicı́ch. Krásných umı́stěnı́ v různých dis-
ciplı́nách byla ještě spousta.

Na odreagovánı́ jsme navštı́vili Filmové ate-
liery České televize Brno. Děti si zkusily stát
se moderátory Dobrého rána nebo se podı́valy
do ateliéru, kde se natáčı́ AZ Kvı́z. Vedoucı́
v prázdniny naplánovali výlet do areálu Hrubá
Voda u Olomouce. Vyřádili jsme se na bobové
dráze nebo také v lanovém centru ”Kamzı́kova
stezka“. Pro děti byla zážitkem už jenom cesta
vlakem, kterým jsme cestovali. V čase Vánoc
jsme nacvičili pásmo koled, vánočnı́ch pı́sniček
a básniček a předvedli jsme se na rozsvı́cenı́
Vánočnı́ho stromu 3. 12. 2017. Závěrem přı́spěvku
bychom chtěli poděkovat všem, kdo nás podporujı́
jak finančně, tak i morálně. Děkujeme.

Stanislav Zdražil, kronikář
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TJ Sokol Pornice
Počet stávajı́cı́ch členů našı́ tělocvičné jednoty
Sokol je 17. Bilancovánı́ a zhodnocenı́ činnosti
předchozı́ho roku a plán na rok nový jsme
uskutečnili na valné hromadě našı́ jednoty
24. března. Také v měsı́ci březnu nám členkám
muži popřáli k svátku MDŽ. Sportovnı́ činnostı́
v zimnı́ch měsı́cı́ch je cvičenı́ na jednoduchém
nářadı́ jako je orbitrek, posilovacı́ lavice, leg mas-
ter, veslovacı́ trenažér, šipky, stolnı́ tenis a stolnı́
fotbal.

Ve spolupráci a s finančnı́ podporou MAS Hřı́běcı́
hory a Obecnı́ho úřadu Pačlavice jsme pro velký
úspěch zorganizovali již pátý ročnı́k dětského
sportovnı́ho rybařenı́ na mı́stnı́m rybnı́ku Švábka
metodou chyt’ a pust’, které se uskutečnilo v so-
botu 14. 5. 2017 od 10 hodin. Akce proběhla pod
odborným dozorem a s možnostı́ zapůjčenı́ udic,
návnad a všeho potřebného k rybařenı́. Za úlovky
byly děti odměněny sladkostmi, navı́c některé
z nich zı́skaly hezké ceny v připravené tom-
bole. Využily také možnosti projı́žd’ky lod’kou
po rybnı́ku. Za krásného, slunného počası́ byla
velmi dobrá účast mladých rybářů i s doprovo-
dem rodičů. Pro děti i dospělé tu samozřejmě
bylo zajištěno bohaté občerstvenı́. Doufáme, že
si všichni odnesli z našı́ akce hodně zážitků,
a děkujeme, že strávili sobotu v našı́ společnosti.
Závěrem akce nás překvapila bouřka i s krupo-
bitı́m. Dětské odpoledne jsme uspořádali za
krásného slunného počası́ na Sokolské zahradě
v sobotu 1. července u přı́ležitosti zahájenı́
prázdnin. Naše rozhodnutı́ pozvat na akci agen-
turu, která se zabývá pořady pro děti, bylo
správné. Sobotnı́ odpoledne s DJ a se sněhulákem

Olafem z Ledového královstvı́ přineslo spoustu
her, soutěžı́, zábavy a také poučenı́. Součástı́ pro-
gramu byl skákacı́ hrad a dětský kolotoč, kde se
všechny děti vydováděly. Za vykonané disciplı́ny
dostaly sladkou odměnu, občerstvenı́ a závěrem
byla bohatá dětská tombola.

Za přı́znivého počası́ využı́váme hřiště na re-
kreačnı́ volejbal, nohejbal a fotbal. Podzim je
ve znamenı́ pořádánı́ halloweenu, kdy šikovné
ruce dětı́ s pomocı́ dospělých tvořily z dýnı́
strašidýlka a různé přı́šerky. Byla to také hezká
přehlı́dka masek a převleků. Jejich odměnou
za vytvořená dı́la byly sladkosti a občerstvenı́.
V měsı́ci listopadu byl proveden svoz kovového
odpadu v obci. Tı́mto chceme poděkovat všem
zúčastněným občanům.

Na sokolské zahradě jsme svépomocı́ zateplili
sociálnı́ zařı́zenı́. Účastnı́kům této akce patřı́
poděkovánı́. Byl proveden ořez suchých větvı́ na
stávajı́cı́ch stromech, přı́prava palivového dřı́vı́
a celoročnı́ úklidové práce a úpravy na sokolské
zahradě. V čase adventnı́m jsme zorganizovali
rozsvı́cenı́ vánočnı́ho stromu na návsi za zpěvu
koled. Na flétnu zahrála Eliška Kneblová. Děti
z našı́ mateřské školky vyrobily dárečky pro
všechny zúčastněné, za které jim i učitelkám
patřı́ poděkovánı́.

Všem děkujeme za přı́zeň a těšı́me se na dalšı́ spo-
lupráci i v roce letošnı́m. Sportu zdar!

Výbor TJ Sokol Pornice
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SDH Pornice
Rok 2017 jsme začali údržbou techniky v areálu
hasičárny. V únoru se uskutečnil tradičnı́ maso-
pustnı́ průvod a v březnu sběr železného šrotu.
Pod záštitou starosty sboru bratra Hejkrlı́ka se
začalo budovánı́ přı́střešku pro udı́rnu a gril.
Spolu s bratrem Šabatou vybetonovali základy
a opěrnou zı́dku, ostatnı́ členové sboru pomáhali
s krytinou, položenı́m obrubnı́ků a zámkové
dlažby. Po celý rok pokračovalo sekánı́ trávy
v areálu hasičárny a mı́stnı́ mateřské školy.

Dne 20. května se u nás pořádala okrsková soutěž
v požárnı́m útoku žen, mužů, staršı́ch a mladšı́ch
žáků. V červenci začaly hasičské výlety. U nás
proběhl 17. července v duchu hasičských hod-
not a tradic. V průběhu roku jsme se zúčastnili
všech okrskových schůzı́. Tradičnı́ kulturnı́ akce
jako stavěnı́ a kácenı́ máje, uspávánı́ broučků
a berušek proběhlo bez problémů. Naše soutěž
o pohár starosty SDH Pornice přilákala 24 týmů.
V pohodové a přátelské atmosféře proběhly jed-
notlivé útoky bez zraněnı́ a dohadů, a i proto

byla soutěž všemi družstvy hodnocena velmi
kladně! Co se týče sportovnı́ stránky, musı́m se
zmı́nit o našich úspěšı́ch v požárnı́m útoku na
soutěžı́ch v Morkovicı́ch, Počenicı́ch, Litenčicı́ch
a Hošticı́ch, kdy jsme se umı́stili třikrát ”na
bedně“! Spolu s dorosty a staršı́mi žáky z SDH
Pačlavice probı́hala v našem areálu cvičenı́ a také
tréninky na soutěže jednotlivců. V klidném
a krásném prostředı́ hasičárny jsme rozšı́řili
trénovánı́ o dalšı́ disciplı́nu TFA. Úspěchy se
začaly dostavovat v létě, kdy bratr Jaroš dovezl
ze soutěžı́ jedno 2. mı́sto a dvě 3. mı́sta. Tato
disciplı́na se začala rozmáhat v celém kraji, tak
doufáme, že se přidajı́ dalšı́ členové.

Poděkovánı́ za činnost ve sboru hasičů z Pornic
je jediné, čeho mohou jeho členové dosáhnout.
A proto všem pornickým hasičům upřı́mně děkuji
za práci a čas, který věnujı́ tomuto spolku.
Poděkovánı́ patřı́ i starostovi a zastupitelům Obce
Pačlavice, sponzorům a občanům Pornic za pod-
poru v roce 2017. Do roku 2018 přeji všem lidem
zdravı́, štěstı́ a pohodu.

Petr Jaroš, velitel SDH Pornice

Svoz plastů v roce 2018
22. ledna 16. dubna 9. července 1. a 29. řı́jna
19. února 14. května 6. srpna 26. listopadu
19. března 11. června 3. zářı́ 24. prosince

Naplněné pytle nachystejte před Váš dům vždy
v neděli do 16 hodin. Jestliže pytel nena-
plnı́te, vyčkejte dalšı́ho pravidelného svozu.
Pokud Vám pytle nebudou stačit, můžete si na
obecnı́m úřadě vyzvednout dalšı́.

Co patřı́ do žlutého pytle: sešlápnuté plastové PET lahve (od nápojů, jedlého oleje, octu), plastové
obaly od jogurtů, kečupu, hořčice atd., plastové tašky, mikrotenové sáčky, balı́cı́ fólie, plastové obaly od
pracı́ch, čistı́cı́ch, avivážnı́ch, kosmetických prostředků, polystyrén v menšı́ch kusech, papı́rové obaly od
mléka a džusů (tzv. tetra packy – nápojové kartony).
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SDH Lhota
Odedávna se spojoval život na vesnici s činnostı́
SDH a to nejen při ochraně života a majetku, ale
i s kulturnı́m a společenským děnı́m. Ani náš sbor
nezapomı́ná na tradice v našı́ obci. V roce 2017
jsme znovu obnovili Ostatky, které byly z našı́
strany úspěšné.

Proběhl sběr železa a také sběr elektrospotřebičů
– Recyklujte s hasiči. V dubnu se naše ženy
zúčastnily Okrskové hasičské soutěže, kde za
přispěnı́ SDH Pornice zı́skaly krásné třetı́ mı́sto.
Také v našı́ obci bylo stavěnı́ máje spojené
s pálenı́m čarodějnic. Přišlo i několik masek,
které si to užily. Kácenı́ máje proběhlo za dra-
matické situace, ale naštěstı́ skončilo bez ztráty
na životech. Chtěla bych touto cestou poděkovat
všem, kteřı́ nám nabı́dli finančnı́ i psychickou
podporu při řešenı́ následků. Jako každé léto,
tak i toto patřilo hasičským výletům jak u nás
v našı́ obci, tak i v okolı́, které jsme navštěvovali.

Spoustu odpracovaných hodin jsme věnovali zve-
lebenı́ klubovny a okolı́, postavenı́ nové per-
goly a opravě starého WC. Za dotace od obce
jsme zakoupili a vyměnili krbová kamna. Velké
poděkovánı́ patřı́ všem, kteřı́ přispěli svým pra-
covnı́m a finančnı́m přičiněnı́m. V prosinci se
konala Mikulášská nadı́lka, kde nás navštı́vila
svatá trojce. Děti si mohly zasoutěžit a při hudbě
zatančit. Pokud bychom použili školnı́ hodnocenı́,
všechno bylo ”za jedna“.

Závěrem bych chtěla touto cestou ještě jednou
popřát našı́ dlouholeté a zároveň nejstaršı́ člence
panı́ Vlastě Hanákové, která v květnu oslavila
životnı́ jubileum 85 let.

Miroslava Navrátilová, starostka SDH

Výše měsíčního členského příspěvku je 260 Kč. Při platbě předem 

na dva a více měsíců je výše příspěvku 250 Kč za měsíc.

Jsme spolek počítačových nadšenců, kteří již mnoho let provozují 

ve Vrchoslavicích a v mnoha dalších obcích menšího či 

vzdálenějšího okolí vlastní bezdrátovou počítačovou síť. Od roku 

2015 naše síť pokrývá i Pačlavice, Pornice a Lhotu. Máte-li zájem 

o dění kolem počítačů, počítačových sítí a programování, určitě 

se k nám přidejte. Abychom neseděli pouze u počítačů, 

pořádáme čas od času poznávací zájezdy, společenské akce 

a sportovní turnaje, např. paintballové odpoledne. Významnou 

společenskou akcí je každoroční členská schůze pořádaná ve 

Vrchoslavicích. Členstvím v našem spolku získáte nové přátele, 

příležitost podílet se na našem dalším rozvoji a v neposlední řadě 

též získáte připojení k internetu.

Kontaktujte nás

Jan Zimen, předseda: 776 214 032;  Radek Strnadel: 776 254 922

e-mail: paclavice @ vrchonet.cz; Internet: www.vrchonet.cz

Informace sesbı́ral Mgr. Bronislav Mich. Sazbu textu
provedl Mgr. Radek Strnadel. Vydala Obec Pačlavice
v březnu 2018 jako svou 1. publikaci v tomto roce.
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